

ပြည်သူတွေကို ဒုက္ခမျိုးစုံပေးနေတဲ့ အစိုးရ

(၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၃၀ ရက်)

ကပ်ဘေးဒုက္ခ အန္တရာယ်များနဲ့ပတ်သက်ပြီး နှစ်မျိုးနှစ်စားရှိကြောင်း ပြောလေ့ရှိကြပါတယ်။

- သဘာဝတရားရဲ့ လှုပ်ရှားပြောင်းလဲမှုကြောင့် ဖြစ်ရတဲ့ ကပ်ဘေးဒုက္ခအန္တရာယ်
- လူ့ပယောဂကြောင့်ဖြစ်ရတဲ့ ကပ်ဘေးဒုက္ခအန္တရာယ်

သဘာဝတရားရဲ့ လှုပ်ရှားပြောင်းလဲမှုကြောင့် ဖြစ်ရတဲ့ ကပ်ဘေးဒုက္ခအန္တရာယ်တွေထဲမှာ ငလျင်လှုပ်တာ၊ မီးတောင်ပေါက်ကွဲတာ၊ ဆူနာမီလှိုင်း၊ လေပြင်းမုန်တိုင်း၊ အပူလှိုင်း၊ မိုးခေါင်တာ၊ တောမီးလောင်တာ၊ ရေကြီးတာ၊ မြေပြိုတာ၊ ဝိုင်းရပ်စ်နဲ့တိရစ္ဆာန်များကနေ ကူးစက်တဲ့ရောဂါများ စသဖြင့် အမျိုးစုံပါတယ်။

လူ့ပယောဂကြောင့်ဖြစ်ရတဲ့ ကပ်ဘေးဒုက္ခအန္တရာယ်တွေထဲမှာ စစ်ပွဲတွေ၊ နျူကလီးယား၊ ဓါတုဗေဒ၊ ဇီဝဗေဒဆိုင်ရာ မတော်တဆမှုတွေ၊ ဆည်တမံကျိုးပေါက်တာ၊ အဆောက်အအုံပြိုကျတာ၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဆိုင်ရာ မတော်တဆမှုတွေ (သင်္ဘောနှစ်တာ၊ မီးရထားချင်း တိုက်မိတာ၊ လေယာဉ်ပျံ ပျက်ကျတာ၊ ခရီးသည်တင်ဘတ်စ်ကား မြစ်ထဲထိုးကျတာ စသဖြင့်) ပါဝင်ပါတယ်။

ဒီကပ်ဘေးဒုက္ခအန္တရာယ်တွေရဲ့ ထူးခြားမှုကတော့ နာရီပိုင်းအတွင်းမှာ လူ့အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်မှန်သမျှကို အတုံးအရုံးနဲ့ ဘုံးဘုံးလဲကျသွားအောင် ဖျက်ဆီးပစ်နိုင်စွမ်းရှိတာပါပဲ။

ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်နဲ့ လူထုကတော့ ဒီလိုဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်တွေကို “ကပ်ကြီးသုံးပါး” (၁။ သတ္တန္တရကပ် = လက်နက်ဘေးဖြင့် သေကျေပျက်စီးသောကာလ။ ၂။ ရောဂန္တရကပ် = ရောဂါဘေးဖြင့် သေကျေပျက်စီးသောကာလ။ ၃။ ဒုဗ္ဗိက္ခန္တရကပ် = ငတ်မွတ်ခြင်း ဘေးဖြင့် သေကျေပျက်စီးသောကာလ) လို့ အစဉ်အလာအားဖြင့် သိရှိနားလည် မှတ်သားထားကြပါတယ်။ အုပ်စိုးမင်းလုပ်သူတွေ တရားပျက်လို့ ဒီလိုဒုက္ခဆိုးတွေ ပေါ်ရတာလို့လည်း ပြောတတ်ဆိုတတ်ပါတယ်။ အုပ်စိုးသူတွေ တရားပျက်မှုကလည်း စံချိန်တင်လောက်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့တိုင်းပြည်မှာ ပြည်သူတွေရင်ဆိုင်နေရတဲ့ ဘေးဒုက္ခပေါင်းစုံကို စာရင်းချကြည့်ရင် အဓိကအားဖြင့် အုပ်စိုးသူတွေကြောင့် ဖြစ်ရတယ်ဆိုတာ အထင်အရှားတွေ့မြင်ရပါလိမ့်မယ်။

“သတ္တန္တရကပ်” လို့ ခေါ်နိုင်တဲ့ “ပြည်တွင်းစစ်ကြီး” ဖြစ်နေခဲ့တာ လွတ်လပ်ရေး သက်တမ်းနဲ့အမျှ ရှည်ကြာခဲ့ပြီ မဟုတ်ပါလား။ အခုထိ ရပ်စဲနိုင်ခြင်း မပြုနိုင်သေးပါဘူး။ အခုလည်း တတိုင်းပြည်လုံးအနှံ့ ဖြစ်ပွားနေတဲ့ ရေကြီးရေလျှံဘေးဒုက္ခကလည်း အုပ်စိုးသူတွေရဲ့ အမြင်တိုမှု၊ မိုက်မဲမှု၊ တနပ်စားကြံမှုတွေကြောင့် ပေါ်ပေါက်ဖြစ်ပွားလာရတဲ့ တိုက်ရိုက်အကျိုးဆက် ရလဒ်တွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ရေကြီးရေလျှံတာဟာ အဓိကအားဖြင့် သဘာဝသစ်တောကြီးတွေ ပြုန်းတီးပျက်စီးကုန်တာကြောင့် ဖြစ်တယ်။ သဘာဝသစ်တောကြီးတွေ ဘာကြောင့် ပြုန်းတီးရသလဲ။ အဓိကအားဖြင့် (မဆလ) အစိုးရ၊ (နဝတ-နအဖ) စစ်အစိုးရနဲ့ လက်ရှိကြံ့ဖွံ့အစိုးရတို့ အဆက်ဆက် မဆင်မခြင်ခုတ်လှဲ ရောင်းချခဲ့မှုတွေကြောင့် ဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိ (ဗိုလ်) ဦးသိန်းစိန် ကြံ့ဖွံ့အစိုးရက ရေကြီးရေလျှံမှုဘေးအန္တရာယ်တွေကို ဆင့်ပေးစပ်နှမ်းပက်တဲ့ ကူညီမှုမျိုးလေးတွေလောက်သာ ဟန်ပြလုပ်ဆောင်ပြနေပါတယ်။

ဒါဟာ ဘာနဲ့တူသလဲဆိုရင် နောက်ကွယ်ကနေ သူတို့လုပ်ကြံဖန်တီးခဲ့တဲ့ မိတ္တီလာ၊ မန္တလေးတို့မှာ ဖြစ်ပွားခဲ့ဖူးတဲ့ အကြမ်းဖက် လူရမ်းကားတွေရဲ့ မီးရှို့၊ လူယက်၊ သတ်ဖြတ်မှုတွေကို ရဲက လက်ပိုက်ကြည့်နေသလိုမျိုးပါပဲ။ ပြည်သူတွေ ရေဘေး ဒုက္ခကြုံနေတာကို လက်ပိုက်ကြည့်နေပါတယ်။ နာဂစ်မုန်တိုင်းကာလမှာတုန်းကလို ဘာတွေများ အမြတ်ထုတ်ဦးမလဲ မသိနိုင်ပါဘူး။ လှိုင်သာယာမှာတော့ ကျူးကျော်တဲ့အိမ်တွေကို မိုးတွင်းကာလကြီးမရှောင် အစိုးရက ဖျက်ဆီးပစ်နေပါတယ်။

ရေဘေးဒုက္ခနဲ့ပတ်သက်ရင် ထိရောက်ပြီး ကျယ်ပြန့်တဲ့ ကြိုတင်ကာကွယ်မှုနဲ့ နေရာချထားမှုကို မြန်မြန်ဆန်ဆန်ထိထိရောက် လုပ်ဖို့ အရေးတကြီးလိုအပ်နေပါတယ်။ ဒါကို ပြင်ပက လူမှုပရဟိတကူညီရေးသမားတွေရဲ့ ကူညီမှုလောက်နဲ့ မလုပ်ဆောင်နိုင်ပါဘူး။ အမျိုးသားအဆင့်ဆောင်ရွက်မှု လိုအပ်နေပါတယ်။ ရေဘေးဒုက္ခကယ်ဆယ်ရေးကို ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲ မဲဆွယ်ရေးနဲ့ တကိုယ်ရေတကာယ မိမိနာမည်ကြီးရေးလောက်သက်သက် မလုပ်သင့်ပါဘူး။ တကယ့်ကူညီကယ်ဆယ်ရေးဖြစ်ဖို့ လိုပါတယ်။ ပြည်သူတွေကတော့ ပြည်သူချင်း စာနာကူညီမှုတွေ စွမ်းသလောက်လုပ်နေကြပါပြီ။

သဘာဝဘေး အန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနဲ့ပတ်သက်ရင်လည်း ပြင်ဆင်မှုပြည့်စုံလုံလောက်မှုမရှိကြောင်း မိုးလေဝသနဲ့ ဇလဗေဒပညာရှင် ဦးထွန်းလွင်က သတိပေးနေပါတယ်။ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနဲ့ပတ်သက်ရင်လည်း မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အဆင့်အတန်းဟာ ဟိုးအောက်ဆုံးအဆင့် ၁၀ နိုင်ငံထဲမှာ ပါဝင်နေပါတယ်။

ဖွန်နဲ့လှိုင်လအတွင်း တနိုင်လုံးနေရာအနှံ့ ရေကြီးရေလျှံမှုတွေ ကြီးကြီးမားမား ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဖြစ်ပွားလာနေတာပါ။ အစိုးရထုတ်ပြန်တဲ့သတင်းအရဆိုရင် နေပြည်တော်အပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီး ၆ ခုနဲ့ ပြည်နယ် ၅ ခုမှာ ဖြစ်ပွားနေတာပါ။ ဒါဟာ

တနိုင်ငံလုံးနီးပါး ရေဘေးဒုက္ခကြုံနေရတဲ့သဘောဖြစ်ပါတယ်။ လူသေဆုံးမှုကလည်း ဆယ်အချို့ ရှိလာနေပါပြီ။ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)၊ သီပေါမြို့နယ်ထဲက နမ့်ပေါ့ချောင်းတံတားကြီး ကျိုးကျမှုမှာတင် ငါးယောက်သေဆုံးပြီး၊ သုံးယောက် ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ပါတယ်။

စပါးသီးနှံစိုက်ပျိုးဧက (၃၁၄၅၄၃) ရေနစ်မြုပ်ပျက်စီးခဲ့ရပါတယ်။ အောက်ပါဇယားကို ကြည့်ပါ။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ်တို့ဟာ အများဆုံးထိခိုက်ခံစားနေရတာကို တွေ့ရပါလိမ့်မယ်။

စဉ်	ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး	နစ်မြုပ်ဧက	ပြန်ပေါ်ဧက	ထိခိုက်ဧက	ပျက်စီးဧက
၁	နေပြည်တော်	၂၃	၂၃	-	-
၂	ကချင်ပြည်နယ်	၂၃၆၁၅	၂၃၆၀၇	၈၂၅၉	၃၅၂၉
၃	ကရင်ပြည်နယ်	၃၇၄	-	-	-
၄	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	၁၀၉၉၅၈	၆၉၉၆၉	၄၉၇၇၇	၁၈၃၁၇
၅	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	၇၁၃၇၇	၁၃၂၇	၁၃၂၇	၇၄၆
၆	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	၁၀၂၂	၁၀၂၂	၁၀၂၂	-
၇	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	၃၃၅၈	၅၅၃	၆၀	၃
၈	မွန်ပြည်နယ်	၈၀၀	-	-	-
၉	ရခိုင်ပြည်နယ်	၂၄၂၃၅	၂၉၁၅	၂၁၇၁	၁၄၄၀
၁၀	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၁၃၅၉၄	၈၄၉	-	-
၁၁	ရှမ်းပြည်နယ်	၁၃၀၉၆	၅၀၈၄	၆၄၁	၆၇
၁၂	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၅၃၀၉၁	-	-	-
		၃၁၄၅၄၃	၁၀၅၃၄၉	၆၃၂၅၇	၂၄၁၀၂

ဒီစာရင်းက ဇူလိုင် ၂၉ ရက်နေ့အထိ စာရင်းသာ ဖြစ်ပုံရပါတယ်။ ရေကြီးရေလျှံမှုက ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေဆဲမို့ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု စာရင်းက ဆက်လက်တိုးများလာနေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို စပါးစိုက်ပျိုးမှု ထိခိုက်ပျက်စီးမှုက နောင်နှစ်မှာ ဆန်စပါးရှားပါးမှုကို ကြုံတွေ့ရင်ဆိုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အစိုးရအနေနဲ့ လက်ရှိကာလ ကြုံတွေ့ရင်ဆိုင်နေရတဲ့ ကပ်ဘေးဒုက္ခ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းတွေကို ဟန်ပြမဟုတ်ဘဲ၊ ထိထိရောက်ရောက် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လုပ်ဆောင်ဖို့ လိုအပ်သလို၊ ရှေ့မှာကြုံတွေ့ရမယ့် စိန်ခေါ်မှုတွေအတွက်လည်း ကြိုတင်စဉ်းစားပြင်ဆင်ထားဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

အုပ်စိုးသူအဆက်ဆက်ဟာ တိုင်းပြည်ပိုင် မြေပေါ်မြေအောက်၊ ရေပေါ်ရေအောက် သယံဇာတတွေကို ကိုယ်ပိုင်ပစ္စည်းလို ထုခွဲရောင်းချပြီး ရသမျှဘဏ္ဍာငွေကို ခိုးဝှက်ထားကြပါတယ်။ ဒီလို ခိုးဝှက်ထားမှုတွေနဲ့ ကြွယ်ဝချမ်းသာနေပါတယ်။ ပြည်သူတွေကတော့ အုပ်စိုးသူတွေရဲ့ ဖိနှိပ်အုပ်စိုးမှုအပြင် ဒီလိုမဆင်မခြင် ခိုးဝှက်ခတ်ထုတ်ရောင်းချမှုတွေကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာရတဲ့

ဒုက္ခတွေကိုပါ နှစ်ထပ်ကွမ်း ရင်စီးခံနေရပြန်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် တိုင်းပြည်နဲ့လူထုကို ဒုက္ခမျိုးစုံပေးနေသူတွေဟာ လက်ရှိကြံ့ဖွံ့အစိုးရနဲ့ အုပ်စိုးသူ အဆက်ဆက်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ သူတို့အုပ်စိုးနေသမျှ ပြည်သူတွေ ဆင်းရဲတွင်းနက်မြဲနက်၊ နစ်မြဲနစ်နေရမှာပါ။ ပြည်သူတွေအနေနဲ့ ဒီလိုဖိနှိပ်အုပ်စိုးနေသူတွေကို အကုန်အစင် တွန်းလှန်ဖယ်ရှား ဖြိုဖျက်ပစ်မှသာလျှင် လက်ရှိကြံ့ဖွံ့တွေနေရတဲ့ ဒုက္ခမျိုးစုံနဲ့ ဆင်းရဲနွံအိုင်အတွင်းကနေ လွတ်မြောက်ပါလိမ့်မယ်။